
a)  Explosives or other substances/objects that contain internal explosive
 ingredients.       
• Gun-powder in all packages / bundles and in any quantity       
• Shell Casings (all calibers)       
• Casings for gas guns       
• Capsules used for hunting       
• Pyrotechnical arsenals / resources (flares, smoke arsenals), petards which  
 are used in the railway industry       
• Sparklers, fireworks, metal petards / detonators       
• TNT, dynamite, ammonia and plastic explosives       
• Detonator capsules, electrical detonators, electrical flammables, 
  detonating cord       
       
b) Guns and ammunition       
• Firearms / fire-guns  •  Signal guns  •  Pneumatic guns  •  Gas       
• All types of ammunition  •  Electroshock equipment  •  All main parts of fire guns  
• All objects, which can be used as guns       
       
c) Gases – compressed and non-compressed    
       
d) Flammable liquids and solids       
       
e) Oxidizing substances and organic peroxide substances 
       
f) Toxic substances, radioactive substances and corrosive substances  
       
g) Poisonous and toxic substances       
       
h) Also other dangerous substances and packages, which can be used
 for an attack or could cause issues during the Event  
       
i) Medical / Drugs
  Visitors are permitted to enter with medicines intended for personal use 
 (up  to 3 different medicines, only 1 package each) in all forms including but 
  not limited to aerosols, capsules and injections. Medicines have to be in the 
 original manufacturer packaging. Volume of liquid medicines shall not 
 exceed 100ml.       

j) All illegal drugs as dictated by the local laws in Qatar      
       
k) Knives, cutting tools and other sharp objects or edged weapons      
      
l) Liquids, gels, pastes and lotions over 100ml      
       
m) Glass containers and bottles       
       
n) Any other object deemed prohibited or dangerous by the staff 

Prohibited Itemsالمواد المحظورة
متفجرات أو أجسام أخرى تحتوي على مكونات قابلة للإشتعال أ) 

مسدس البودرة في جميع العبوات/الحزم وبأي كمية  •
أغلفة الطلقات (جميع العيارات)  •

أغلفة لبنادق الغاز  •
كبسولات تستخدم للصيد  •

الترسانات / الموارد النارية (مشاعل، ترسانات الدخان) البتلات المستخدمة في صناعة السكك  •
الحديدية   

شرارات وألعاب نارية وألواح معدنية / صواعق  •
مادة تي.إن.تي والديناميت والأمونيا والمتفجرات البلاستيكية  •

كبسولات الصاعق، صواعق كهربائية، مواد قابلة للاشتعال، سلك تفجير  •

البنادق والذخيرة ب) 
الأسلحة النارية / البنادق النارية  •  بنادق الإشارة  •  البنادق الهوائية  •  غاز  •

جميع أنواع الذخائر  •  معدات الصدمات الكهربائية  •  جميع الأجزاء الرئيسية للبنادق النارية  •
جميع الأشياء التي يمكن استخدامها كبنادق  •

الغازات - المضغوطة وغير المضغوطة ت) 

السوائل والمواد الصلبة القابلة للاشتعال ث) 

المواد المؤكسدة ومواد الأكاسيد الفوقية العضوية ج) 

مواد سامة، مواد إشعاعية، ومواد مؤكسدة ح) 

المواد السامة خ) 

أيضا مواد وعبوات خطرة أخرى يمكن استخدامها للهجوم أو يمكن أن تسبب     د) 
مشاكل أثناء الحدث  

الأدوية / العقاقير ذ) 
مسموح للزوار بإدخال الأدوية المخصصة للاستخدام الشخصي (مسموح لهم ٣ أنواع مختلفة من     
الأدوية، ولكن علبة واحدة فقط لكل نوع) بجميع الأشكال، ولكن لا يقتصر ذلك على البخاخات،      
والكبسولات، والحقن. يجب أن تكون الأدوية في عبواتها الأصلية من الشركة المُصنِّعة. ويجب ألا     

يتجاوز حجم الأدوية السائلة ١٠٠ مل  

جميع المخدرات الغير القانونية وفقاً للقوانين المحلية في قطر ر) 

السكاكين، الأدوات القاطعة، وأي أجسام حادة أو أسلحة ذات حواف ز) 

س) السوائل، الجل، المعاجين واللوشن بحجم أكبر من ١٠٠ مل.

ش) العبوات الزجاجية

ص) أي جسم آخر يعُتبر ممنوعًا أو خطيرًا من قِبَل الموظفين

Restricted Items    
              
a) Bicycles, skateboards and scooters       
       
b) Hover boards, Balance Scooters, Electric Scooters and Segway type 
 machines       
       
c) Camera tripods (three legs) and monopods (one leg)    
       
d) All Laser devices including but not limited to laser pointers         
  
e) All unlicensed wireless devices including but not limited to transmitters   
 and radios.       
       
f) Drones and other Unmanned Aerial Vehicles (UAV) which do not have    
 prior approval from the regulating local authorities for use above the foot 
 print of Lusail Winter Wonderland.        
       
g) Large bags or bags with rigid frames that cannot fit under a standard seat
       
h) All animals including but not limited to reptiles, birds, cats and dogs
  (except service or assistance animals)"       
       
f) Rigid poles or fishing poles and all other poles that could be used to hold flags
 (safety risk to other visitors as they could restrict visibility and/or negatively  
 impact site evacuation in case of an emergency)"   
       
j) Large food containers and ice buckets       
       
k)  Signage and banners containing religious, political, provocative
  or obscene content"       
           
l) Food for personal consumption except for infants or medical reasons   
          
m) Alcohol

البنود المحظورة
الدراجات الهوائية، وألواح التزلج، ودراجات السكوتر  أ) 

لوحات التحكم الهوائي (هوفربورد)، سكوترات التوازن، سكوترات كهربائية، ب) 
نوع سيجواي   وآلات  

(المونوبود) ت)  حاملات الكاميرا ذات الثلاثة أرجل (الترايبود) والحاملات ذات الساق الواحدة  

جميع أجهزة الليزر بما في ذلك الشعاع الليزري / مؤشر الليزر ث) 

جميع الأجهزة اللاسلكية غير المرخص لها بما في ذلك المرسلات والراديو ج) 

الطائرات بدون طيار وغيرها من المركبات الجوية بدون طيار التي لا تحمل د) 
موافقة مسبقة من السلطات المحلية المنظمة للاستخدام فوق مساحة لوسيل     

ونتر وندرلاند  

الحقائب الكبيرة أو الحقائب ذات الهياكل الصلبة التي لا يمكن وضعها تحت المقعد ذ) 

جميع أنواع الحيوانات بما فيهم الزواحف، والطيور، والقطط، والكلاب ر) 
(باستثناء حيوانات المساعدة أو الخدمة)"  

العصي الصلبة أو عصي الصيد وأي عصي أخرى يمكن استخدامها لحمل الأعلام ز) 
(التي تشكل خطرًا على سلامة الزوار الآخرين حيث يمكن أن تقيد الرؤية و/أو تؤثر سلبًا على  

عمليات الإخلاء في حالة حدوث طوارئ)."  

س) حاويات الطعام الكبيرة ودلاء الثلج

ش) اللافتات التي تحتوي على محتوى ديني أو سياسي أو استفزازي أو فاحش

ص) طعام للاستهلاك الشخصي، ما لم يكن للأطفال الرضع أو لأسباب طبية

ض) الكحول

Exceptions / exclusions for 
Accredited Workforce:
• Tools of the Trade: Where necessary and appropriate, accredited persons   
 will be permitted to carry / use prohibited items in the course of their duties. 
 These are known as Tools of the Trade and primarily apply to all tools which 
 are necessary for specific workers to carry out their job role within the venu 
                    
• Emergency Services and certain accredited personnel, including workforce  
 will be permitted to carry items as required by their accreditation, to enable 
 them to carry out their functions.                  

• Food and Liquids: No water is allowed on site other than for infant or baby 
 feeding purposes. No food at all on site unless for medicinal reasons.

استثناءات للقوى
العاملة المعتمدة:

أدوات التجارة: إذا كان ذلك ضروريًا ومناسبًا، سيسمح للأشخاص المعتمدين بحمل / استخدام     •
العناصر المحظورة في سياق واجباتهم. تعُرف هذه باسم «أدوات التجارة» وتنطبق بشكل أساسي    

على جميع الأدوات اللازمة للعمال لأداء وظائفهم داخل المكان.  

سيُسمح لخدمات الطوارئ وبعض الأفراد المعتمدين، بما في ذلك القوى العاملة، بحمل      •
العناصر حسب الاحتياجات المطلوبة في إطار اعتمادهم، لتمكينهم من أداء وظائفهم.  

الطعام والسوائل: لا يسُمح بوجود مياه على الموقع إلا لأغراض إطعام الرضع والأطفال.  •
لا يسُمح بأي نوع من الطعام على الموقع إلا إذا كان لأسباب طبية"  


